
強制舉報虐兒強制舉報虐兒

《強制舉報虐待兒童條例》

保護對象

     根據《強制舉報虐待兒童條例》(第650章) ，25類指明專業人員，包括：教師、社工等，如工作期間

有合理懷疑18歲以下兒童「正遭受嚴重傷害」或「正面對遭受嚴重傷害的實際風險」，必須依法作出舉報。
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有合理懷疑18歲以下兒童「正遭受嚴重傷害」或「正面對遭受嚴重傷害的實際風險」，必須依法作出舉報。

     隨著《強制舉報虐待兒童條例》於2026年1月20日正式生效，服務隊將積極推動正向

管教，支援家長管教上的需要，我們期望：

| 與家長一同以愛與尊重為本，透過正向管教，建立安全及關愛的家庭環境。

| 致力保護每位孩子的身心健康，並與家長攜手推動非暴力教養。

     讓我們共同守護孩子的童年，用愛灌溉成長。
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| 可能構成虐待行為

| 不利孩子的成長及發展

| 長遠可能造成孩子的身心健康問題

| 影響孩子的生活、社交及親子關係等
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嚴重的傷害

體罰的影響

| 身體虐待、心理虐待、性侵犯、疏忽照顧| 身體虐待、心理虐待、性侵犯、疏忽照顧

| 18歲以下人士 | 18歲以下人士 

《強制舉報虐待兒童條例》
2026年1月20日生效

守護孩子童年守護孩子童年

有需要的家長，歡迎致電2691 4882 ( 學校）或2342 2100（辦公室）與駐校社工何姑娘聯絡。



Mandatory reporting of child abuse
Mandatory reporting of child abuse

Target of Protection

       As the "Mandatory Reporting of Child Abuse Ordinance" is effective from 20th January 2026, we

actively promote positive parenting and support parents' parental needs. We promise:

| Base on love and respect, working together with parents to build a safe and 
   warm family environment through positive parenting.

| To collaborate with parents, safeguarding physical and psychological health

   of the children and promoting nonviolent parenting.

        Let’s work together to safeguard our children’s childhood and nurture their growth with love.
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   of the children and promoting nonviolent parenting.

        Let’s work together to safeguard our children’s childhood and nurture their growth with love.

If you have any questions, please feel free to contact the School Social Worker Ms. Ho at 
2691 4882(School) or 2342 2100 (Office)

| May constitute abusive behavior

| Cause harm to children’s growth and development

| Trigger physical and psychological issues to children in the long term

| Affect children's lives, social interactions and parent-child relationships
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Influence of Corporal punishment

Mandatory Reporting of Child Abuse Ordinance

Under the Mandatory Reporting of Child Abuse Ordinance (Cap. 650), 25 categories of specified professionals from

the social welfare, education and healthcare sectors are legally obligated to make a report during the course of

their work if there is a reasonable ground to suspect a child is suffering from serious harm or is at real risk.
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Serious Harm

| Physical abuse, Psychological abuse, 
   Sexual abuse and Neglect

| Physical abuse, Psychological abuse, 
   Sexual abuse and Neglect

| Persons below the age of 18 years| Persons below the age of 18 years

Mandatory Reporting of Child Abuse Ordinance
Effective From January 20, 2026

Protects childrenProtects children
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